
Geachte voorzitter en leden van de Commissie Koninkrijksrelaties, 
 
Vandaag, vrijdag 30 oktober 2020, bereikt mij het bericht dat staatssecretaris Knops dinsdag 3 
november a.s. Sint Eustatius zal bezoeken en de volgende dag weer zal vertrekken. Verschillende 
gedachten schieten mij dan door het hoofd. 
 
Natuurlijk is het mooi dat van regeringszijde belangstelling wordt getoond voor ons eiland en bij 
gelegenheid van de installatie van de nieuwe eilandsraad hernieuwd kennis wordt gemaakt met de 
(oude) samenstelling ervan. Voorts begrijp ik dat een soort afscheidstournee wordt gehouden (de 
kabinetsperiode loopt immers ten einde); ook acht ik het mogelijk dat het 'werkelijk' afscheid zal 
resulteren in nog een dergelijk bezoek in de nabije toekomst. 
 
Tegelijkertijd is de timing natuurlijk hoogst ongelukkig en uiterst onverstandig (ik krijg het woord 
'oerstom' maar slecht uit mijn gedachten gewist...). De regeringscommissaris grijpt elke gelegenheid 
aan om te benadrukken dat we op het kleine, kwetsbare eiland - begrijpelijkerwijs - erg voorzichtig 
moeten zijn met de intermenselijke omgang en, net als op Nieuw Zeeland, de grenzen zo dicht 
mogelijk moeten houden en eenieder die binnenkomt eerst veertien dagen in quarantaine moet gaan. 
En dan komt er gewoon bezoek binnen dat zonder quarantaine het eiland gaat bezoeken en mensen 
gaat spreken. Het bezoek mag vanuit politiek of publicitair oogpunt wellicht belangrijk zijn, essentieel 
in de zin van 'een zaak van leven of dood', is het natuurlijk niet! 
 
De vorige uitbraak is ook het gevolg van het binnenlaten van niet-essentiële werknemers. Dus, zo 
mag ik concluderen, als ezels in het algemeen zich niet stoten aan dezelfde steen, zijn geiten op dit 
eiland slechts een secundair probleem. 
 
En als dhr. Knops nu nog alléén zou komen, maar het is natuurlijk alleszins waarschijnlijk dat hij een 
gevolg meeneemt van ca. vijf á tien personen waarmee het besmettingsrisico evenredig groter wordt. 
Dus laat het woord 'geloofwaardigheid' (van de regeringscommissaris) niet te vaak worden gebruikt 
want refereren daaraan levert natuurlijk alleen maar een smalend glimlachen op. 
 
Ik kan niet anders dan concluderen dat hier een uiterlijk-vertoon-manifestatie wordt gehouden zodat 
verantwoordelijke functionarissen (vooral tegen elkaar) kunnen zeggen "kijk eens wat we allemaal 
voor elkaar hebben gekregen?". En, maar nu val ik in herhaling, het gaat dan natuurlijk vooral om 
infrastructurele (en wellicht administratieve) projecten. Werkelijke verbetering in de democratie, 
ingezet door een effectieve communicatie met de bevolking, heeft zich niet voorgedaan. Tegen die 
achtergrond is de recente uitslag van de verkiezing ook niet zo onverwacht. Maar goed, daarover heb 
ik inmiddels genoeg geschreven, dunkt mij. 
 
Het zal allemaal wel te kort dag zijn, en - nogmaals - vanuit politiek en publicitair oogpunt te 
'belangrijk' worden gevonden, maar het lijkt me dat wanneer de Koning uit een vakantieadres moet 
terugkeren, dit bezoek eigenlijk ook misplaatst moet worden bevonden. Hier zou de Tweede Kamer 
iets aan moeten doen, zo zou ik denken. 
 
Samenvattend: belangstelling van regeringszijde is vanzelfsprekend welkom, maar - vrij naar de 
Sterreclame van Cup a Soup - 'nu even niet'! 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Ir. J.H.T. (Jan) Meijer MBA, 
Bellevue Road 4, Upper Round Hill, 
Sint Eustatius, Caribisch Nederland. 


